

臺灣稀有貝類

彩色圖鑑

RARE SHELLS OF TAIWAN
IN COLOR

T. C. LAN 藍子樵 著

臺灣稀有貝類彩色圖鑑

藍子樵 著

版權所有

本圖鑑內容之任何方式翻印，請
事先徵得著作者之書面同意。

出版兼發行人：藍子樵 電話 (02) 7510680

臺北市遼寧街105巷40號

臺北郵政信箱第34—35號

劃撥帳號第151138號 藍子樵帳戶

定價新臺幣陸佰肆拾陸元整

初版：民國69年2月15日

製版印刷：中華彩色印刷股份有限公司

臺北市博愛路60號6樓

用紙：150磅雙面銅版紙

永豐餘造紙股份有限公司產品



RARE SHELLS OF TAIWAN IN COLOR

Copyright © by T. C. Lan, 1980

All rights reserved. No part of this publication may be reproduced, stored in a retrieval system, or transmitted in any form or by any means, electronic, mechanical, photocopying, recording, or otherwise without the prior written permission of the author.

Editor and publisher : T. C. Lan Tel. (02) 7510680
40, Lane 105, Liao-ning St., Taipei, Taiwan, R.O.C.
Taipei P. O. Box 34—35, Taiwan, R.O.C.

First published : February 15, 1980

Printer : China Color Printing Company, Inc.

Paper used : 150 lb. Double side coated art paper
made by Yuen Foong Yu Paper Mfg.,
Co., Ltd., Taiwan, R.O.C.

79 旗桿錐螺

*

殼很細長，螺層約28層，底色牙黃，每層有褐色不規則長方型斑塊及明顯的縱肋，其間約有10條小螺旋浮彫，但不如縱肋強，縫合下有下陷溝，殼口狹長。

一般由珊瑚船撈獲，均為死殼且不完整。殼長可達15公分。

臺灣東北部海域。

13.56公分

80 大錐螺

*

殼特別長，螺層約43層之多，象牙白色上帶褐色斑，縫合下有一粗一細螺旋浮彫，接下亦有三~五條細浮彫在凹部，即縫合之上部。殼口較寬。口蓋很小，近圓型，外唇稍厚，翻捲，在中央高度處由於生長慢，形成彎曲狀。殼色比前種淡，螺層較下陷。

臺灣東北部海域。

15.8公分，標本有珊瑚附着。

79 *Myurella fujitai* Kuroda and Habe, 1925

*

This is an elongated shell with about 28 volutions of teleoconch in whitish yellow color, each whorl has irregular squarish brown blotches and distinct axial ribs, there are about 10 weaker spiral threads interstitially not overlapping the ribs and striae under sutures. The aperture is small and narrow.

Mostly dead collected by coral boats in imperfect condition, size up to 150mm.

NE off Taiwan.

135.6mm

80 *Cinguloterebra stearnsii* Pilsbry, 1892

*

This elongated shell has as many as 43 volutions of teleoconch in ivory white, each whorl has brown dots, one strong and one weaker spiral cords under suture and it is hollowed just above the suture where there are a few fine spiral threads. The aperture is wide, operculum horny, almost round and small, lip is thickened and somewhat recurved, also curved at the middle of the outer lip.

Scarcely collected alive and in perfect condition. Rarer species.

NE off Taiwan.

158mm, coral-stained.



79



79a



80



80a